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PROTOKÓŁ  Nr XXXVIII/18 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 28 czerwca 2018 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 11 radnych (nieobecni 

radny Patryk Dzienisiewicz, Mariusz Walaszczyk, Michał Andrzejak, radna Małgorzata Sikora).   

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1345  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM. 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Zdzisław Czarnecki – dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Pan Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Pani Marianna Przychodni – Prezes RWiK Białogard, 

• Pan Henryk Niwiński – RWiK Białogard,  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  
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Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 24.05.2018 r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Informacja z działalności Spółki Regionalne Wodociągi i Kanalizacja w Białogardzie  

w zakresie eksploatacji infrastruktury wodno - kanalizacyjnej na terenie gminy Bobolice oraz 

stanu realizacji planu zaopatrzenia gminy w wodę;  

5.  Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2017 rok: 

1) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Bobolic sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Bobolice za 2017 rok 

wraz z informacją o stanie mienia;  

2) wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie udzielenia Burmi-

strzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za  2017 rok;  

3) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie absolutorium; 

4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych Gminy Bobolice za 

2016 rok;  

5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok.  

6. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 

2) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Bobolic;  

3) ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu gminy Bobolice;   

4) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli oraz 

określenia sezonu kąpielowego na terenie gminy Bobolice na rok 2018;    

5) zmiany Statutu Gminy Bobolice;   

6) zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla 

których Burmistrz Bobolic jest zarządcą;  

7) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w placówkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Bobolice;  

8) zmiany Uchwały Nr IV/30/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 stycznia 2015 r.  

w sprawie nadania statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  
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10. Zakończenie obrad. 

  

Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na podjęcie czynności zmierzających do wdrożenia na terenie Gminy 

Bobolice Programu "Mieszkanie +". 

 

Radni jednogłośnie 11 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad. 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 24 maja 2018 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół               

z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 24 maja 2018 roku  

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 11 głosami „za”.  

 
 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     

 
Sprawozdanie przedstawiła burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 24.05.2018 r.)  

 

 

1. Dofinansowanie na drogę – ul. Mieszka I w Bobolicach. 

14 czerwca otrzymaliśmy informację o dofinansowaniu naszej inwestycji modernizacji drogi wraz 

z chodnikiem i skrzyżowaniami w ul. Mieszka I w Bobolicach. Wartość całkowita: 500.962,11 zł; 

dotacja (80%): 400.769,00 zł, wkład własny (20%): 100.193,11 zł. Realizacja w tym roku. 

Dotacja pozyskana w ramach "Rządowego Programu na rzecz Rozwoju oraz Konkurencyjności 

Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej Infrastruktury Drogowej". 
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2. Wnioski o szacowanie strat w uprawach rolnych z powodu suszy. 

W związku z wystąpieniem na terenie województwa zachodniopomorskiego niekorzystnego 

zjawiska atmosferycznego jakim jest susza do urzędu wpływała duża ilość wniosków  

o szacowanie. Wzory wniosków dostępne są w siedzibie Urzędu Miejskiego w Bobolicach, tj. w 

sekretariacie oraz pokoju nr 15A jak również na stronie internetowej www.bobolice.pl. Do 

wniosku o szacowanie strat dołączyć należy kserokopię aktualnego wniosku o płatności 

bezpośrednie w celu informacji o powierzchni gospodarstwa rolnego. 

 

3. Żłobek. 

W dniu 25.06.2018 r. została złożona do Starostwa Powiatowego w Koszalinie dokumentacja 

projektowa z wnioskiem o wydanie pozwolenia na budowę. 02.07.2018 r. planowane jest 

ogłoszenie przetargu na roboty budowlane w ramach przebudowy pomieszczeń szkoły na żłobek. 

 

4.        Spotkanie w Muzeum Regionalnym w Bobolicach. 

 

W dniu 29 maja br. w Muzeum Regionalnym w Bobolicach odbyło się spotkanie ze starostą 

koszalińskim, Marianem Stanisławem Hermanowiczem oraz przedstawicielami Rady Powiatu: 

przewodniczącym, Zenonem Dropko i wiceprzewodniczącym, Kamilem Jesionowskim. 

Ponadto uczestniczyli: Jerzy Banasiak – redaktor naczelny „Gazety Ziemskiej”, Anna 

Pawłowska – główna księgowa Nadleśnictwa Bobolice oraz reprezentanci muzeum: Izabela 

Helman – dyrektor M-GOK, Bronisław Malinowski – kierownik, Renata Kowalska – 

przewodnicząca Rady Muzeum i Krzysztof Czajkowski – członek RM. Głównym celem 

spotkania było podsumowanie wykorzystania dotychczasowych dotacji jakie otrzymaliśmy od 

powiatu na przestrzeni ostatnich 3 lat oraz przedstawienie ogólnych założeń dalszego rozwoju 

muzeum. 

 

5. Mieszkanie + co dalej? 

W dniu 21 czerwca br. uczestniczyłam wraz z zastępcą w Warszawie w Forum Dialogu 

Mieszkaniowego. Forum zorganizowane na bazie Centrum Konferencyjnego Stadionu 

Narodowego w Warszawie. Ponieważ przez bardzo długi czas brak było wiążących decyzji  

z BGK Nieruchomości dotyczących naszego wniosku zadeklarowałam nasz udział w tym forum. 

Oprócz tematu Mieszkania + na forum poruszane były inne aspekty związane bezpośrednio  

z mieszkalnictwem (m.in. urbanistyka i planowanie, innowacje, narzędzia prawne i finansowe).  

W ramach warsztatów możliwa był bezpośrednia rozmowa z dyrektorem inwestycyjnym BGK 
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p. Pawłem Kruchlikiem. Dyrektor przekazał nam informację o wymaganych dalszych 

działaniach, które musi podjąć gmina. (A tak poza tym ciśnie się wniosek: trzeba jechać aż do 

Warszawy aby dowiedzieć się co dalej z naszym wnioskiem, co musimy dalej robić!, podczas 

wielokrotnych rozmów telefonicznych osobiście moich i pracownika Urzędu, oraz pism i maili 

wcześniej nie udało się wyegzekwować tak ważnych informacji). Jak widać aby uzyskać 

zakładane cele determinacja działań jest cały czas NIEZBĘDNA  A  WRĘCZ  KONIECZNA  

Osobiście też rozmawiałyśmy z prezesem Zarządu BGKN Mirosławem Barszczem na temat 

starań jakie w zakresie budowy Mieszkań plus czyni Gmina Bobolice. 

Wynikiem tego spotkania jest wprowadzenie do dzisiejszej sesji uchwały intencyjnej w zakresie 

zgody Rady na przystąpienie gminy do programu Mieszkanie + oraz podjęcie czynności 

zmierzających do jego wdrożenia. 

Korzystając z okazji pobytu w Warszawie przed rozpoczęciem forum zaplanowałam spotkanie w 

Polskiej Agencji Inwestycji i Handlu S.A. w sprawie naszych terenów inwestycyjnych.  

 

6. Przetargi: 

a. II przetarg nieograniczony pn. „Przebudowa infrastruktury turystycznej na Rynku 

Miejskim w Bobolicach” (etap 1 A – fontanna).  

 

Zakończyło się postępowanie przetargowe, dniu 25 maja br. została podpisana umowa z 

Wykonawcą firmą: Przedsiębiorstwo Projektowo – Wykonawczego „TEBRA” G. Kowalczyk 

Spółka jawna, ul. Lechicka 56 C, 75 - 845 Koszalin na wartość 824.100,00 zł. Termin realizacji 

przedmiotu umowy do 120 dni kalendarzowych (do końca września br.). 

Wykonawca rozpoczął prace w ramach tego zadania, wykonał m.in. znaczną część niwelacji 

terenu, wykonano częściowo podbudowę betonową pod konstrukcje fontanny, wykonano 

częściowe zbrojenie pomieszczenia technicznego fontanny. Wykonywane są również pierwsze 

prace betoniarskie pomieszczenia technicznego.  

 

b. Przetarg nieograniczony pn. „Uzbrojenie części strefy inwestycyjnej w Boboli-

cach, objętej patronatem SSSE – etap I”. Przetarg drugi i trzeci. 

Pierwszy przetarg (ogłoszony 26.04.18r – z terminem składania ofert do 11 maja br.) został unie-

ważniony z powodu braku ofert.  

Drugi przetarg został ogłoszony w dniu 18.05.2018 r. Oferty składano do 04.06.2018 r. – nie 

wpłynęła żadna oferta i w dniu 06.06.2018 r. postępowanie zostało unieważnione z przyczyn 

określonych w art. 93 ust. 1 pkt. 1 ustawy Prawo zamówień publicznych, tj. nie wpłynęła 

w terminie określonym w SIWZ żadna oferta.  
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Trzeci przetarg nieograniczony ogłoszony został w dniu 06.06.2018 r. Termin składania ofert  - 

21.06.2018 r. W wyznaczonym terminie, tj. w dniu 21.06.2018 r. wpłynęła jedna oferta, tj.: 

Zakładu Ogólnobudowlanego Usługi Transportowe z Manowa. Cena oferty: 5.595.760,01 zł 

brutto. Zamierzaliśmy przeznaczyć na realizację zamówienia kwotę w wysokości 

3.399.843,00 zł brutto. Postępowanie będzie dziś unieważnione z powodu rażąco wysokiej ceny. 

Ogłaszamy czwarty przetarg z wydłużonym terminem realizacji robót budowlanych, termin 

złożenia oferty 20.07.2018.  

  

7. BO - budżet obywatelski na 2019 r. – projekty po głosowaniu. 

W dniu 21 maja zakończyło się głosowanie mieszkańców gminy nad BO na 2019 rok. W ramach 

BO realizowane będą następujące projekty: w kategorii miasto: "Naprawa ogrodzenia Stadionu 

Miejskiego i strzelnicy sportowej w Bobolicach ul. Mickiewicza 20" oraz w kategorii wieś: 

"Odwodnienie boiska sportowego oraz oświetlenie cmentarza" (w Kłaninie). Autorom 

zwycięzkich projektów bardzo gratuluję !  

 

8. Spotkanie z kierownictwem Polskiej Spółki Gazownictwa. 

 

W dniu 13 czerwca br. odbyło się spotkanie w urzędzie w sprawie ostatecznego stanowiska Spółki 

w zakresie budowy sieci gazowej pod potrzeby zasilenia w gaz terenów inwestycyjnych (SAG). 

W wyniku prowadzonych wielomiesięcznych negocjacji ostatecznie Spółka zadeklarowała 

budowę na własny koszt gazociągu o średnicy 160 mm (włączenie od ul. Głowackiego). 

Wynikiem wspólnych negocjacji jest wprowadzenie na dzisiejszą sesję projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla 

których Burmistrz Bobolic jest zarządcą. Spółka rozpoczęła proces opracowania dokumentacji 

projektowej dla tego zadania. 

 

9. Rozbiórka budynku inwentarskiego ul. Sienkiewicza w Bobolicach. 

 

Przygotowana została cała procedura zgodnie z przepisami prawa budowlanego i obecnie roboty 

rozbiórkowe realizuje ZUKiO. Stan zaawansowania robót - pozostało do wykonania uprzątnięcie 

terenu – bez specjalnych problemów budynek został rozebrany. Okazało się, że praktycznie 

większość materiału będzie mogła zostać powtórnie wykorzystana (biała cegła ze ścian, belki 

stropowe - dwuteownik). 
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10. Przekazanie funkcji dyrektora. 

 

W dniu 26 czerwca 2018 r. w Urzędzie Miejskim w Bobolicach, odbyło się uroczyste spotkanie 

dotyczące przekazania funkcji dyrektora Szkoły Podstawowej w Dargini. Na spotkanie zaprosiłam 

odchodzącego po 9 latach pracy Pana Dyrektora Andrzeja Niemczewskiego, a także Panią Anitę 

Jasińską, przejmującą od 1 sierpnia 2018 r. funkcję dyrektora SP w Dargiń na okres kolejnych  

5 lat szkolnych. Jeszcze raz serdecznie dziękuję i życzę spokojnej emerytury i możliwości 

realizacji marzeń i rozwijania zainteresowań. Pani Anicie życzę dobrego startu, satysfakcji, sił do 

pracy i możliwości spełniania się w nowej roli. 

 

11. ZIT – spotkanie. 

 

W dniu 8 czerwca br. w Urzędzie Miejskim w Koszalinie odbyło się kolejne posiedzenie 

Komitetu Sterującego. Spotkanie było poświęcone przedstawieniu realnego wykorzystania 

wskaźników Strategii ZIT KKBOF oraz omówieniu  podziału dodatkowych środków.  

W spotkaniu uczestniczyła Pani  wiceburmistrz . 

 

12. Dzień Komunalnika. 

 

W dniu 28 maja br. z okazji Dnia Komunalnika zaprosiłam wszystkich pracowników ZUKiO do 

Urzędu na wspólne spotkanie. Były życzenia oraz poczęstunek. 

 

13. Wspólne posiedzenie komisji. 

 

W dniu 21.06. br. odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich komisji Rady Miejskiej w 

Bobolicach, na którym omówiono sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok. 

 

14. Wybrane uroczystości, imprezy i szkolenia odbywające się na terenie gminy  

i powiatu koszalińskiego, które współorganizowali lub byli uczestnikami przedstawiciele bo-

bolickiego samorządu. 

a. 60 – lecie DPS w Bobolicach. 

Dnia 14 czerwca 2018r., z okazji 60 - lecia istnienia Domu, 

ordynariusz diecezji koszalińsko - kołobrzeskiej Ks. Bp Edward Dajczak odprawił Mszę Św. W 

intencji jubileuszu. Na uroczystości jubileuszowej obecni byli przedstawiciele władz 
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samorządowych z P. Dariuszem Kalinowskim, wicestarostą koszalińskim na czele; 

przedstawiciele PCPR w Koszalinie z panią dyrektor Mirosławą Zielony oraz P. Anną 

Darnielewicz, byli także dyrektorzy domów pomocy społecznej z powiatu koszalińskiego oraz 

przedstawiciele placówek oświatowych z Bobolic. W uroczystości wzięły również udział władze 

Zgromadzenia Sióstr Pallotynek na czele z przełożoną prowincjalną S. Iwoną Nadziejko, wikarią 

prowincjalną S. Magdaleną Szymczak oraz radną S. Ewą Brandt. 

Jako burmistrz wystąpiłam z wnioskiem o przyznanie dla naszego DPS-u odznaczenia - Srebrnej 

Odznaki Honorowej Gryfa Zachodniopomorskiego. Wniosek został rozpatrzony pozytywnie i w 

uznaniu zasług dla rozwoju Pomorza Zachodniego, uchwałą Nr 994/18 z dnia 11 czerwca 2018 r. 

Zarząd Województwa Zachodniopomorskiego nadał srebrną Odznakę Honorową Gryfa 

Zachodniopomorskiego dla Domu Pomocy Społecznej w Bobolicach prowadzonego 

nieprzerwanie od 1958 r. przez Zgromadzenie Sióstr Misjonarek Apostolstwa Katolickiego 

(Siostry Pallotynki)”. Odznakę wręczył radny Województwa Zachodniopomorskiego P. Adam 

Wyszomirski. 

b. Peenefest Demmin. 

Po raz 27 w naszym partnerskim mieście Demminie odbyło się Święto Rzeki Peene – „Peenefest”. 

W dniach 25 - 27 maja br. wraz ze naszą gminę reprezentowali Radni Rady Miejskiej w 

Bobolicach: Justyna Terlecka i wiceprzewodniczący Rady Ireneusz Bednarczyk oraz Piotr Jeske – 

Przewodniczący Stowarzyszenia Społeczno - Kulturalnego Mniejszości Niemieckiej „Pomerania”. 

Udział w święcie był doskonałą okazją do spotkania w gronie przyjaciół oraz do wymiany 

doświadczeń pomiędzy miastami partnerskimi. 

 

c. Dzień Otwartej Remizy OSP Bobolice 2018. 

 

2 czerwca br. obok bobolickiej Remizy obchodziliśmy III już Dzień Otwartej Remizy OSP 

Bobolice, który w pełni poświęcony w szczególności był najmłodszym mieszkańcom naszej 

gminy.  

 

d.  Zawody sportowo – pożarnicze Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych w CTIF. 

 

2 czerwca br. na stadionie miejskim w Bobolicach przeprowadzone zostały zawody sporto-

wo - pożarnicze Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych w CTIF Gminy Bobolice, w których udział 

wzięły 4 drużyny. Zawody rozegrane zostały w konkurencjach: ćwiczenie bojowe, sztafeta pożar-

nicza 9 x 50 m z przeszkodami. Klasyfikacja generalna zawodów przedstawia się następująco: 

Dziewczęta: I miejsce – MDP Szkoła Podstawowa Dargiń – OSP Kłanino z łącznym wynikiem - 
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965 pkt. - Puchar Burmistrza Bobolic. Chłopcy: I miejsce – MDP Szkoła Podstawowa Bobolice – 

OSP Bobolice z łącznym wynikiem - 936 pkt., Puchar Burmistrza Bobolic; II miejsce – MDP 

Szkoła Podstawowa Dargiń – OSP Kłanino z łącznym wynikiem – 852 pkt., Puchar Przewodni-

czącego Rady Miejskiej w Bobolicach, III miejsce – MDP Szkoła Podstawowa Drzewiany – OSP 

Drzewiany z łącznym wynikiem - 876 pkt., Puchar Prezesa Zarządu Oddziału M-G ZOSP RP w 

Bobolicach. 

 

e. Dzień Godności Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną w Bobolicach. 

30.05.2018 r. Mszą Świętą w intencji Uczestników, Ich Rodzin, Przyjaciół i Pracowników 

rozpoczęły się obchody Dnia Godności Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną w Bobolicach. 

Na Rynku Miejskim zorganizowano wystawę prac wykonanych podczas zajęć w ramach terapii 

oraz barwny przemarsz ulicami Bobolic. Do tych działań przyłączyli się zaproszeni goście, 

członkowie Stowarzyszenia „AMICUS” z Tychowa, mieszkańcy naszego miasta, Harcerze, 

rodzice i przyjaciele. Dalsza część uroczystości odbyła się na terenie ośrodka, gdzie wszyscy 

uczestniczyli w integracyjnej zabawie. 

 

f. Festyny rodzinne: 

* SP Bobolice – Festyn Rodzinny „Zdrowo – rodzinnie – sportowo”. 

Po raz piąty pod honorowym patronatem Burmistrza Bobolic 30 maja 2018 roku odbył się w 

Szkole Podstawowej w Bobolicach Festyn Rodzinny pod hasłem „Zdrowo-rodzinnie- sportowo”. 

Uczniowie wraz z rodzicami przygotowali stoiska ze zdrową żywnością, mogli zmierzyć się w 

konkurencjach sportowych oraz podziwiać występy przygotowane przez uczniów. 

*Dzień rodziny 2018 w SP Dargiń. 

„Bli żej siebie – dalej od nałogów” to hasło przewodnie tegorocznego Dnia Rodzinnego w SP w 

Dargini, który odbył się 30 maja.  

*Biało - czerwony Turniej Rodzinny SP w Kłaninie. 

30 maja br. w Szkole w Kłaninie, jak co roku odbył się Turniej Rodzinny. W imprezie wzięli 

udział uczniowie, nauczyciele, rodzice i mieszkańcy Kłanina i okolic. 

*Festyn Rodzinny na piętnastkę LKS Iskra Kłanino.  

W sobotę 9 czerwca 2018 r. na boisku piłkarskim w Kłaninie zorganizowano Festyn Rodzinny na 

piętnastkę LKS Iskra Kłanino. Festyn był finansowany ze środków Marszałka Województwa 

Zachodniopomorskiego w ramach programu ,,Społecznik”. Współorganizatorem imprezy była 

Gmina Bobolice, LUKS ISKRA/Sp Kłanino, Straż Pożarna w Kłaninie, Rada Sołecka w Kłaninie 

i UKS Olimpia Bobolice, Szkoła Podstawowa im. Jana Brzechwy w Kłaninie. 
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*Dzień Rodziny w Sołectwie Głodowa. 

9 czerwca br. na placu przy świetlicy wiejskiej w Głodowej odbył się Dzień Rodziny. Były 

zabawy, konkurencje dla małych i dużych, quizy tematyczne oraz smaczny poczęstunek 

przygotowany przez mieszkańców sołectwa.  

 

g. Turniej Piłki No żnej Oldboyów. 

W dniu 01.06.2018 r. na boisku „Orlik 2012” przy ulicy Głowackiego 7 w Bobolicach odbył się 

Międzynarodowy Turniej Piłki Nożnej Oldboyów pod Patronatem Burmistrz zorganizowany z 

okazji 100-letniej Rocznicy Odzyskania przez Polskę Niepodległości. Na Turniej stawiło się pięć 

zespołów: dwa z Bobolic, Czaplinka, Szczecinka (Ararat – Armenia) oraz Koszalina (Tygrysy). 

Spotkania rozgrywane były systemem “każdy z każdym”. Najlepsza okazała się drużyna Oldboy I 

Bobolice z kapitanem Henrykiem Adamczykiem na czele pokonując rywali we wszystkich 

spotkaniach. Drugie miejsce zdobył zespół Oldboyów z Czaplinka, trzecie miejsce przypadło 

drużynie Ararat – Armenia ze Szczecinka. 

h. Mobilna Akademia Młodych Orłów w Bobolicach. 

22 czerwca 2018 r. na Stadionie Miejskim przy ul. Mickiewicza 20 odbyły się II zajęcia w ramach 

projektu Mobilna Akademia Młodych Orłów dla powiatu koszalińskiego. Wykłady i zajęcia 

prowadzili trenerzy Polskiego Związku Piłki Nożnej Tomasz Michalczyszyn oraz Maciej 

Mateńko. W pierwszej części przeprowadzili szkolenie dla trenerów i nauczycieli w-f pt. „Filary 

szkolenia dzieci i młodzieży. Po części teoretycznej, wszyscy uczestnicy przenieśli się na boisko, 

gdzie odbył się trening wyselekcjonowanej grupy młodych zawodników z kategorii Młodzik 

(rocznik 2005/2006) i Orlik (rocz. 2007/2008). 

i. X  Europejski Tydzień Sportu dla Wszystkich. 

W okresie od 26 maja do 01.06.2018 r. nasza gmina po raz kolejny wzięła udział  

w X Europejskim Tygodniu Sportu dla Wszystkich. To akcja, odbyła się w ramach XXIV 

Sportowego Turnieju Miast i Gmin. Naczelnym celem tegorocznej edycji odbywającej się pod 

hasłem "Sport łączy pokolenia" było wzmożenie motywacji do wyjścia z domu i integracji wokół 

wydarzeń sportowo rekreacyjnych całych rodzin. Koordynatorem imprez organizowanych w 

Bobolicach w ramach X Europejskiego Tygodnia Sportu dla Wszystkich był dom kultury, 

dziękuję wszystkim za zaangażowanym w organizację imprez rekreacyjno – sportowych. 

Sprawozdanie dostępne na stronie www.bobolice.pl 
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j. Bale absolwentów gimnazjum  

 

8 czerwca br. na swoim balu w Restauracji "Trzy Korony" bawili się uczniowie klas III ( 58 

absolwentów) oddziału gimnazjalnego Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w 

Bobolicach. Zaś 16 czerwca br. w SP w Dargini. Trzecioklasiści ( 11 uczniów) podziękowali 

swoim wychowawcom i nauczycielom za wszystkie chwile spędzone wspólnie przez minione trzy 

latach. 

k. Zawody Strzeleckie. 

3.06.2018 r. na strzelnicy w Bobolicach odbyły się zawody z Okazji 100 - letniej Rocznicy 

Odzyskania Niepodległości. W zawodach wzięło udział 160 zawodników. 

l. Noc Świętojańska. 

23 czerwca br. na Rajskiej Plaży w Poroście odbyła się Noc Świętojańska. Przygotowana pod 

każdym względem bardzo dobrze. Podziękować Dyr. I pracownikom MGOK, Jednostka OSP 

Porost, Sołtys, Rada Sołecka przy udziale  Mieszkańcy Porostu 

m. 23.06.18 r. Ujazd – plac zabaw; 10. 06. br. msza św. Świelino przy obelisku papież J. P. 

II,  

Komunikaty, informacje, zaproszenia, wystawy. 

a. Parafiada. 

01.07.2018 r. ul. Kościelna 1 (plac parafialny) Rada Parafialna w Bobolicach we współpracy z 

Partnerami zaprasza na jubileuszową 20 Bobolicką Parafiadę. W programie m.in.: występy 

artystyczne, konkursy, loterie fantowe, zawody strzeleckie i stoiska z potrawami kuchni polskiej. 

Dochód z parafiady przeznaczony będzie w tym roku na remont kościoła pw. NMP w Bobolicach 

oraz na dokończenie remontu okien w kościele filialnym pw.M.B.Szkaplerznej w Poroście.  

b. Koncerty Organowe w Bobolicach. 

Zapraszam wszystkich miłośników muzyki organowej na Koncert Organowy organizowany w ra-

mach 52. Międzynarodowego Festiwalu Organowego, które odbędą się w dniach 07.07 (Rosja) oraz 

16.08 br. (Tajwan) o godz. 18. 30 w Kościele p.w. Wniebowzięcia NMP w Bobolicach. 
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c. Dni Bobolic 2018. 

W dniach od 20 do 22.07.2018 r. na terenie miasta odbędzie się wiele imprez w ramach obchodów 

Dni Bobolic. Oto niektóre z nich: 

20.07.2018 r. - piątek: godz. 18.00 - Koncert Chóru MALEBOR z Doniecka (Ukraina) wspaniały 

chór liczący 18 osób należy do Towarzystwa Kultury Polskiej Donbas  - czyli chór polonijny zaj-

mował dwukrotnie I m w Światowym Festiwalu Poezji Marii Konopnickiej (w 2014 i 2016 r.) 

miejsce koncertu - aula MGOK: , 18.00 - 22.00 - Wieczór z Muzeum i Biblioteką 

21.08.2018 r. – sobota: godz. 8.00 - Zawody wędkarskie na Jeziorze Chlewo Wielkie, 10.00 - 

XIV Cossowy Wyścig Rowerowy, 10.30 - Turniej Rodzinny w Rodzinie siła - boisko ORLIK 

(zaprosić szczególnie rodziny z Sołectw aby się włączyły będą cenne nagrody - szczegóły już 

wkrótce), 13.00 - 15.00 - Zabawy dla dzieci, 13.00 - 19.00 - Kino sferyczne, 16.30 - 17.30 - Wy-

stępy wokalne dzieci z MGOK, 17.30- Koncert Zespołu Harrator, 18.10 - Koncert Zespołu Wal 

Band, 18.50 - Koncert Zespołu Tramp Key, 20.00 - Oficjalne Otwarcie Dni Bobolic, 20.30 - Kon-

cert Remont, 21.15 Koncert gwiazdy zespół CamaSutra, 22.30 - 2.00 - plenerowa dyskoteka pro-

wadzi DJ Seba wraz z zespołem Czyles; 

22.07.2018 r. niedziela: godz.10.00 - Wojewódzkie zawody Strzeleckie (stadion miejski), 16.00 - 

Turniej Piłki Nożnej UKS Olimpia - Boisko Orlik. 

d. Informacja.  

Gmina Bobolice sukcesywnie prowadzi działania mające na celu uregulowanie stanu prawnego 

użytkowanych bezumownie gminnych działek gruntu. Czynności takie dokonywane już były na 

gminnych działkach położonych w Bobolicach przy ulicy Reymonta, 1 Maja, w sąsiedztwie 

budynku tut. Urzędu (ul. Ratuszowej) a obecnie Polanowskiej.   

e. SWIS zaprasza Seniorów na warsztaty pierwszej pomocy przedmedycznej. 

5 i 6 lipca br. od godz. 15.00 w auli Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach odbędą się 

warsztaty pierwszej pomocy przedmedycznej dla seniorów. Warsztaty obejmują wykład teoretycz-

ny i zajęcia praktyczne. Zajęcia poprowadzi wykwalifikowany ratownik medyczny.  Ilość miejsc 

ograniczona.  

f. Podwórko talentów Nivea 2018 – głosowanie. 
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Gmina Bobolice wzięła udział w konkursie Podwórko Talentów Nivea. W internetowym 

głosowaniu do wygrania było 15 podwórek, po 5 w każdej z trzech kategorii (miejscowość do 20 

tys. mieszkańców, od 20 tys. do 60 tys. oraz powyżej 60 tys.). Lokalizacja naszego Podwórka 

Talentów planowana była na placu przy terenie rekreacyjnym ul. Dworcowej w Bobolicach. 

Głosowanie trwało do 23 czerwca. Ostatecznie Bobolice zajęły 131 miejsce z liczbą głosów 437 – 

małe wsparcie, zainteresowanie.  

 

Pozostałe: 

1. Kolonie – wymiana Bobolice – Demmin (stan przygotowania). 

2. Pozyskanie środków na zmianę oświetlenia w hali CESiR.  

3. Odbiór części oświetlenia ulic na osiedlu. 

4. 10 – lecie BUTW. 

5. Rozbiórka wiaduktu w miejscowości Pomorzany. Starostwo Powiatowe w Koszalinie 

przekazało sprawę do Wojewody Zachodniopomorskiego – wiadukt jest kolejowy i właściwym 

organem wydającym decyzje o rozbiórce jest Wojewoda. 

6.  „Dobry Start” – rządowy program, gm. Bobolice otrzymała pismo wojewody o dotacji dla 

naszej gminy w wysokości 387.500 zł. Całe województwo 68. 449.710 zł.  

 
Brak pytań  

 

Ad. 4. Informacja z działalności Spółki Regionalne Wodociągi i Kanalizacja w 

Białogardzie w zakresie eksploatacji infrastruktury wodno-kanalizacyjnej na 

terenie gminy Bobolice oraz stanu realizacji planu zaopatrzenia gminy w wodę.  

 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sołtys sołectwa Drzewiany Hanna Obławska zapytała jak wygląda wizja ceny wody, w związku z 

tym, że kredyty są spłacane, czy mieszkańcy mogą liczyć na to, że cena wody będzie mniejsza ?  

Pani Prezes odpowiedziała, że nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie. Istnieją inne koszty, 

które są narzucane na przedsiębiorstwa wodociągowe, dodatkowe obowiązki, które naliczają 

koszty. Duża rola w tym również samorządów by przejęły na siebie inwestycje.  

 

Przewodniczący ogłosił przerwę.  
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Ad. 5. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2016 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas odczytał uchwałę składu orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 25 kwietnia 2018 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Bobolic sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Bobolice za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 maja 2018 roku w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok. Wniosek stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Bednarczyk odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 8 czerwca 2018 roku w sprawie wydania 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie absolutorium. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza. 

„Szanowni Panie Przewodniczący, Państwo Radni , Sołtysi,  Szanowni Państwo,  

Kolejny zrealizowany budżet za nami. Dokonując zamknięcia budżetu za 2017 rok Gminy 

Bobolice - przedstawiono sprawozdanie z jego wykonania. Zostało ono szczegółowo omówione 

tym razem przez panią Skarbnik i pracownika Urzędu ds. inwestycji z uwagi na moją nieobecność 

spowodowaną ważnym niezmiernie dla Gminy planowanym działaniem, tj. budową mieszkań na 

wynajem w ramach Programu Mieszkanie Plus. Spotkanie w tej sprawie odbyło się w Warszawie 

równocześnie z naszym planowanym wspólnym spotkaniem Komisji, tj.  w dniu 21 czerwca 2018 

roku. 

 Przedstawiając  za chwilę projekty uchwał w tym zakresie, pragnę tylko krótko 

podsumować nasze wspólne działania i osiągnięcia  minionego roku.  

Założone przez nas plany inwestycyjne, remontowe w pełni zrealizowaliśmy zarówno  ze środków 

budżetu gminy, jak również po naszych staraniach zostały zrealizowane zadania na terenie  Gminy 

Bobolice  przez Powiat lub Województwo.  

Pod względem rozwoju infrastruktury naszej gminy zrealizowane budżety są  budżetami 

korzystnymi, przynoszącym nam i Państwu, jako organowi decyzyjnemu -  dużo satysfakcji i 

zadowolenia.  
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Jest to również kolejny rok, który zakończyliśmy nadwyżką budżetową.  

 

PREZENTACJA MULTIMEDIALNA: 

(stanowi załącznik do protokołu) 

 

OPIS DO SLAJDU NR 5 

W ramach wydatków ogółem istotne znaczenie w budżecie ma pomoc społeczna, która po 

wprowadzeniu tzw. programu 500+ stanowi najwyższy wskaźnik struktury wydatków w budżecie 

tj.  33% , następnie oświata w wysokości 30%  

Pozostałe zadania w zakresie usług społecznych , takie jak m.in. Kultura to 3 % wydatków,  sport 

-  1% wydatków ogółem budżetu. 

Gmina do oświaty, edukacyjnej opieki wychowawczej ( tj. świetlic szkolnych, stypendiów 

socjalnych dla uczniów i stypendiów motywacyjnych Burmistrza dla najlepszych uczniów) oraz 

obsługi administracyjnej placówek oświatowych przeznaczyła ogółem, z własnych środków kwotę 

3 808 762 zł. Należy tu jednak podkreślić, że w ramach oświaty funkcjonują dwa obiekty 

sportowe przy Szkole Podstawowej w Bobolicach: Orlik, którego koszt utrzymania stanowi kwotę            

55 972 zł. oraz hala widowisko-sportowa, której koszty stanowią kwotę                597 643 zł. 

Zatem de facto do samej działalności oświatowej i edukacyjnej opieki wychowawczej  gmina 

dokłada kwotę 3 155 147 zł.  

 

Na pomoc społeczną, rodzinę i ochronę zdrowia wydatkowaliśmy kwotę  13 856 927 zł. , z czego 

ze środków własnych gminy  dołożyliśmy kwotę 1 583 235 zł.  Na wysokość budżetu pomocy 

społecznej najistotniejsze znaczenie ma wprowadzona w 2016 roku  obsługa wypłaty świadczeń 

wychowawczych, tzw. programu 500+. Świadczenia wychowawcze zrealizowaliśmy w naszej 

gminie na kwotę 6 159 066 zł., wydano 728 decyzji. Istotne znaczenie mają również  wydatki na 

dopłatę do placówek opiekuńczo-wychowawczych, rodzin zastępczych, odpłatność za 

umieszczenie osób z gminy w domach pomocy społecznej.  

W ramach wydatków bieżących warte zaznaczenia jest coraz większe wydatkowanie środków na 

ochronę bezdomnych zwierząt – kotów i psów. W 2016 roku zrealizowaliśmy wydatki w tym 

zakresie w wysokości aż  72 685 zł. Teraz w 2017 roku na kwotę 75 405 zł.  Schroniska są coraz 

droższe i pomimo to trudno o podpisanie umowy, a jest to obowiązek gminy. Jak widać, jako 

Gmina dokładamy wszelkich starań, aby ten ustawowy obowiązek wypełniać wyjątkowo 

należycie, choć jak pamiętamy wszyscy koniec roku i początek obecnego był dla Gminy bardzo 

krzywdzący w osądach.   

Istotne znaczenie w wydatkach bieżących są również nakłady i wydatki na oświetlenie uliczne , 

placów, chodników. W 2017 roku wydaliśmy na ten cel kwotę 475 919 zł.   
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Na walkę z bezrobociem, z kolei, które spada  w naszej gminie i oferty pracy są dostępne dla osób 

chcących pracować,  przeznaczyliśmy kwotę 406 900 zł. Z roku na rok przeznaczamy coraz 

mniejsze środki, ale jednak są potrzeby ich ponoszenia.  

Do systemu gospodarki odpadami komunalnymi , do tzw. opłaty śmieciowej z kolei dopłaciliśmy 

z budżetu w 2017 roku kwotę 101 682 zł. 

 

OPIS DO SLAJDU NR  9 

W  zakresie własnych inwestycji - rok 2017 był rokiem przygotowań dokumentacji technicznych i 

projektowych do planowanych inwestycji z udziałem środków unijnych. W ramach inwestycji i 

remontów bieżących kontynuowaliśmy prace w zakresie  modernizacji dróg gminnych, 

chodników, placów, parkingów, zarówno w mieście jak i na wsiach. Wydatki majątkowe łącznie 

zrealizowano w wysokości 1 189 982,32 zł.  Źródłem finansowania  inwestycji były w 74% środki 

Gminy i w 26% środki zewnętrzne, dofinansowania.  

 

OPIS DO SLAJDU NR 21 i 22  

Wartym zaznaczenia jest kontynuacja budżetu obywatelskiego, który jest  odzwierciedleniem 

zaangażowania mieszkańców w sprawy gminne i utożsamiania się z nią, na czym tak naprawdę 

nam zależy.   

 

Mając na uwadze powyższe – uważam, że budżet 2017 roku pod względem rzeczowym  

i finansowym zrealizowaliśmy korzystnie dla Gminy Bobolice.   

Efektem prowadzenia oszczędnej gospodarki przy jednoczesnej realizacji wyznaczonych zadań 

inwestycyjnych oraz utrzymując poziom świadczonych usług społecznych – jest  dodatni wynik 

budżetu, o którym wspomniałam na wstępie, tj. Gmina Bobolice zamknęła rok budżetowy 2017 

nadwyżką budżetową w kwocie  689 622  zł. oraz wypracowała wolne środki w wysokości 699 

728 zł. 

Rok 2017 został zrealizowany zgodnie z naszymi wspólnymi założeniami.  

Za to, w imieniu własnym i kierownictwa Urzędu  - dziękuję Wam Państwo Radni  za:  partnerską 

współpracę, zaangażowanie w sprawy gminy, zrozumienie i decyzyjność , oraz Wam Państwo 

Sołtysi  za:  podejmowane własnych i potrzebnych inicjatywy na rzecz Waszych Sołectw, za 

wsparcie naszych działań. 

Dziękuję też Dyrektorom i Kierownikom jednostek organizacyjnych gminy za przedsiębiorczość 

połączoną z odpowiedzialną realizacją budżetów”  

Dziękuję Państwu za uwagę.  

                    Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic 
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Przewodniczący Rady zgłosił uwagę dotyczącą, że w przedstawionej informacji przez Burmistrza 

wynika, że ze środków Gminy zrealizowany został chodnik w miejscowości Kurowo co jest 

nieprawdą ponieważ wykonany został chodnik w Cybulinie.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że poddaje pod głosowanie projekty uchwał: 

 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych Gminy Bobolice za 2017 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za”.  

 

2) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za”.  

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.   

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Wprowadzono autopoprawkę.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/320/18 została podjęta 10 głosami „za”, przy 1 głosie  

„wstrzymuj ącym się”.  

 

2) w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Bobolic 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Głos zabrała Radca Prawny urzędu Bożena Sobańska powiedziała, że rozporządzenie, które 

zostało wydane dotyczące obniżenia wynagrodzenia wójtów, burmistrzów, prezydentów miast jest 

niezgodne z konstytucją. Z wiedzy radcy prawnego wynika, że w tej sprawie niebawem ma być 

zgłoszony przez Prezydenta RP wniosek do Trybunału Konstytucyjnego, który ma rozpatrzyć 

kwestie zgodności tego rozporządzenia z konstytucją. W tej sytuacji wszyscy włodarze miast w 

momencie kiedy zostanie kwestia przez Trybunał Konstytucyjny rozstrzygnięta mają roszczenie 

do Gminy o zwrot tego wynagrodzenia, które zostało ustalone wcześniej. Wiele rad gmin odrzuca 

projekty uchwał dotyczące obniżenia wynagrodzenia.  Niezależnie od tego czy radni odrzucą ten 

projekt uchwały to i tak Burmistrz będzie miał obniżone wynagrodzenie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Koszalińskiego Pan Kamil Jesionowski powiedział, że 

sprawa dotyczyła również Starosty Koszalińskiego, Rada jest ciałem uchwałodawczym i nie 

będzie rozliczna z tego jaką podejmie decyzję. W dniu wczorajszym na sesji Rady Powiatu w 

Koszalinie wszyscy radni sprzeciwili się obniżeniu wynagrodzenia Starosty  

 

Po przeprowadzonym głosowaniu wynikiem 0 głosów „za”, 10 głosów „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymuj ący się” uchwała nie została podjęta.  

 

3) w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.  

 Na podstawie przepisów ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w 

wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (j.t.Dz.U.2017.328), przedsiębiorstwo Regionalne 

Wodociągi i Kanalizacja Spółka z o.o. w Białogardzie dnia 12 marca 2018 r. złożyło wniosek o 

zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

na terenie gminy Bobolice, wraz ze szczegółową kalkulacją cen i stawek do Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. Wniosek dotyczy taryfy na okres 3 lat.  

Biorąc pod uwagę brak zatwierdzenia przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie taryf 

do dnia 12 czerwca 2018 r. oraz ze względu na trwającą procedurę przyjęcia wniosku taryfowego 

wydłuża się okres dopłat do 1 m3 zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia 1 m3 ścieków do dnia 31 

grudnia 2018 r.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała Nr XXXVIII/321/18 została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za”     

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego na terenie gminy Bobolice na rok 2018 

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.   

W kompetencji Rady Miejskiej w Bobolicach pozostaje corocznie określenie długości sezonu 

kąpielowego i wykazu kąpielisk lub miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli, z  których 

mogą korzystać jej mieszkańcy. 

Realizując swoje ustawowe uprawnienia, biorąc przy tym pod rozwagę lokalne uwarunkowania, 

zapewnienia bezpieczeństwa kąpiącym, Rada Miejska w Bobolicach 

postanowiła przyjąć, że sezon kąpielowy będzie obejmował okres wskazany w § 2 uchwały,                 

a mieszkańcy będą mogli korzystać w celach rekreacyjno-sportowych miejsca wymienionego w § 

1 uchwały. 

W przyjętym zakresie treść uchwały została pozytywnie zaopiniowana przez właściwe organy. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Bożena Aksiutin zgłosiła, że nie rozumie tej uchwały, dlaczego jest termin od 1 do 31 lipca 

? Nie rozumie terminu kąpiel okazjonalna.  

Pani Wiceburmistrz powiedziała, że wszystko się wiąże ze zmianą ustawy prawo wodne, zmiana 

przepisów spowodowała to, że kiedyś przyjmowaliśmy termin na kiedy można określić miejsce 

wykorzystywane czasowo, a nie kąpielisko. Obecnie ustawa narzuciła, że takie miejsce 

okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli może być określone tylko na 1 miesiąc w ciągu całego 

roku. Ustawa weszła w życie w takim momencie, że nie można był spełnić warunków 

przygotowania i przeprowadzenia całej procedury dotyczącej kąpielisk, a z drugiej strony 

kąpieliska mają bardzo duże wymagania jeżeli chodzi o przygotowanie takiego miejsca i 

funkcjonowanie. Dlatego też na ten rok wyznaczamy tylko to jedno miejsce, które możemy 

zgodnie z ustawą określić tylko na 1 miesiąc. Nie zmienia to faktu, że na Rajskiej Plaży w ciągu 

okresu wakacyjnego będą ratownicy, będzie to miejsce tak jak do tej pory wykorzystywane 

 

Uchwała Nr XXXVIII/322/18 została podjęta 8 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”, 2 

głosach „wstrzymujących się”     
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5) w sprawie zmiany Statutu Gminy Bobolice.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Radca Prawny Bożena Sobańska.  

  

 Nowelizacja ustawy o samorządzie gminnym ogłoszona w Dzienniku Ustaw w dniu 24 

maja 2018 r. nałożyła na gminy obowiązek znowelizowania statutów. Ustawa w nowym 

brzmieniu wprowadziła m. in. obowiązek powołania komisji skarg, wniosków i petycji, sposób 

podejmowania uchwał poprzez głosowanie imienne, rejestrowanie obrazu i dźwięku obrad sesji  

i niezwłoczną transmisję obrad na stronach bip, pisemną formę zgłaszania interpelacji, inicjatywę 

uchwałodawczą dla obywateli, itp. Przepisy znowelizowanego statutu gminy, zgodnie z delegacją 

ustawową wejdą w życie od początku kolejnej kadencji organów gminy. 

 W załączniku - wykaz gminnych jednostek organizacyjnych szkoły zmieniono: usunięto  

z wykazu Zespół Szkół w Dargini, Gimnazjum w Dargini, a także Gimnazjum w Bobolicach. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/323/18 została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za”,    

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla 

których Burmistrz Bobolic jest zarządcą.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.  

 
Zgodnie z art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla dróg, których zarządcą jest 

jednostka samorządu terytorialnego, wysokość stawek opłaty za zajęcie 1 m2 pasa drogowego. 

Rada Gminy Bobolice w dniu 28 stycznia 2016 r. podjęła Uchwałę nr XIII/121/16 w sprawie 

wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego.  

Niniejszą uchwałą zmienia się wysokość opłat za umieszczenie w pasie drogowym sieci 

gazowych, których budowa związana jest bezpośrednio z SAG w Bobolicach. Uzbrojenie strefy 

ekonomicznej we wszystkie niezbędne do prowadzenia działalności media, w szczególności 

najbardziej ekologiczne paliwo jakim jest gaz, może zwiększyć zainteresowanie potencjalnych 

inwestorów do lokowania swoich biznesów w bobolickiej strefie, co będzie miało bezpośrednie 

przełożenie na rozwój miasta jak i całej Gminy Bobolice. 
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Pan Zdzisław Strzelczak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/324/18 została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za” 

 

7) w sprawie określenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych  

w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Bobolice.  
 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

 

Karta Nauczyciela na mocy art. 42 ust. 7 pkt 3 zobowiązuje organ prowadzący szkoły i placówki 

do określenia w drodze uchwały tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć na rzecz 

nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust.3. Z uwagi na zmianę części zapisów ustawy - Karta 

Nauczyciela ustala się nowy obowiązkowy tygodniowy wymiar godzin zajęć niektórym 

nauczycielom. 

Projekt uchwały został przesłany do zaopiniowania organizacjom związkowym.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
 

Uchwała Nr XXXVIII/325/18 została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za” 

 

8) w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/30/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 stycznia 

2015 r. w sprawie nadania statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  
Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach będzie  realizował  zadania  

w sprawie szczegółowych warunków realizacji rządowego programu „Dobry start”  

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 30 maja 2018 r.  (Dz. U. z  2018 r. poz. 1061) 
Wprowadzenie nowych przepisów w sprawie szczegółowych warunków realizacji rządowego 

programu „Dobry start”  daje możliwość ubiegania się o w/w świadczenia  na podstawie 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 30 maja 2018 r. ( Dz. U. z  2018 r. poz. 1061 ) 
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Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
 

Uchwała Nr XXXVII/326/18 została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za” 

 

9) w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie czynności zmierzających do wdrożenia na terenie 

Gminy Bobolice programu „Mieszkanie+”  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.   

Jest to uchwała intencyjna bez, której nie będziemy mogli „pójść dalej” z pomocą BGK 

Nieruchomości z budową mieszkań w naszej gminie.  

  

Uchwała Nr XXXVIII/327/18 została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za” 

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1.  Pan Tadeusz Strzelczak  sołtys sołectwa Głodowa – zwrócił się z prośbą o pomoc  

w uruchomieniu fotoradaru, postawieniu kosza na śmieci na parkingu przy wjeździe do 

Przydargini po lewej stronie, wjazd do Głodowa (świniarnia) łączenie z 11 oraz wjazd do 

pałacu prośba o połatanie dziur oraz oznakowanie tego skrzyżowania na DK 11.    

Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że jeżeli chodzi o uruchomienie fotoradaru to 

Gmina nic nie może zrobić w tym temacie, nie ma żadnych szans na obecna chwilę by 

uruchomić fotoradar. Jeżeli chodzi o oznakowanie skrzyżowania podejmowane będą 

działania.  

Jeżeli chodzi o kosz na śmieci na parkingu, jest to parking niezalegalizowany, nielegalny. 

Pani Burmistrz zobowiązała się, że ZUKiO wygospodaruje kosz na śmieci. 

Dyrektor ZUKiO poinformował, że na chwilę obecną nie ma destruktu i nie obiecuje kiedy 

będzie.    

 

 2.  Pani Kazimiera Kaniecka sołtys sołectwa Jatynia – zapytała czy będzie zrobiona droga do 

Jatyni ?  

  Dyrektor ZUKiO poinformował, że jeżeli będzie destrukt to zostanie ona uzupełniona.  
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Ad.8.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie obywatelskiej zabrali: 

1.  Radny Rady Powiatu Koszalińskiego Kamil Jesionowski – podziękował Pani Burmistrz, 

Skarbnik, Radzie Miejskiej za wspieranie klubu Mechanik Bobolice. Podziękował także trzem 

trenerom tj. Tomasz Dudka, Arkadiusz Olearczyk, Adrian Puszkiel. 

 W dalszej wypowiedzi K. Jesionowski odniósł się do dróg powiatowych w naszej gminie. 

Uważa, że pierwsze 4 lata swojej kadencji uważa za zmarnowane ponieważ nie miał żadnej 

siły przebicia w powiecie, aczkolwiek relacje z radnymi gminnymi i samorządem bobolickim 

bardzo dobrze się układały, wspieraliśmy się wzajemnie. Obecnie od 4 lat relacje zmieniły się, 

są dobre relacje ze Starostą, z zarządem i radnymi przede wszystkim. K. Jesionowski 

przypominał o gminie Bobolice, były silne starania w zarządzie dróg powiatowych przez 

Panią Burmistrz, dobre relacje Pani Burmistrz ze Starostą Koszalińskim. Na terytorium naszej 

gminy zaczęło się coś dziać obecnie robiony jest obiecany odcinek drogi z Drzewian 5,1 km, 

kładziona jest nowa nakładka, nowy asfalt. W dalszej wypowiedzi Pan radny poinformował, 

że Starosta Koszaliński przekazał dotacje na 3 kościoły w naszej gminie. Najbardziej 

burzliwym tematem dotyczącym dróg jest zamknięta droga Dargiń – Grzybnica. PZD zamknął 

tę drogę ponieważ zapadła się, została zniszczona i jest nieprzejezdna. Trwają starania o 

uzyskanie dofinansowania na przebudowę tej drogi. Zapewnienie od Starosty jest takie, że 

jeszcze w lipcu br. zjadą maszyny z drogi obecnie remontowanej na Drzewiany - na drogę 

Grzybnica – Dargiń, by droga była przejezdna bez względu na koszty, składany projekt itp.  

 Kolejny temat chodniki – realizowane są przetargi na chodnik w Goździe, ale oprócz tego 

chodnika razem z samorządem bobolickim realizowany będzie chodnik w Świelinie, Poroście 

i Dargini. Ogłaszane są przetargi, powiat ma na to pieniądze, zwiększony został budżet. Pan 

radny zwrócił uwagę, by mieszkańcy zgłaszali do niego swoje pytania, problemy ponieważ nie 

jest w stanie wszystko wiedzieć.     

 Radna Zofia Kęcel powiedziała, że ma nadzieję, iż Pan Kamil Jesionowski startuje w 

kolejnych wyborach, gdyż jest jedynym radnym powiatowym, z którym tak bardzo dobrze się 

współpracuje, który stara się bardzo dużo zrobić dla naszej gminy. Pan radny podchodzi do 

spraw jako gospodarz, ktoś kto ma siłę przebicia i jest człowiekiem otwartym powinien 

ubiegać się o mandat radnego w kolejnej kadencji.  

 Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza podziękowała Panu Kamilowi Jesionowskiemu za te 

wszystkie działania, zaangażowanie i troskę, która przynosi wymierne efekty.  
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Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 1. Radna Bożena Aksiutin – zapytała kiedy rozpocznie się remont placu zabaw przy Placu 

Zwycięstwa ?  

 Pani Wiceburmistrz powiedziała, że nie chciałaby podawać terminu ponieważ nie ma jeszcze 

ostatecznie  ustalonego.  

 2. Radny Zbigniew Oleksiak – zaprosił wszystkich na Parafiadę, która będzie organizowana  

 w najbliższą niedzielę.  

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  


